
Olympiáda je svátkem sportovců, bez ohledu
na politiku. Senátoři chtějí českým
sportovcům zakázat olympijské hry
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ČESKO: Zdá se to být neuvěřitelné, ale český Senát Parlamentu ČR, především pak senátoři za hnutí
starostů STAN, klubu Senátor 21 (Zelení), Lidovců, ODS a TOP 09, ale i hnutí ANO a ČSSD, chtějí
zabránit tomu, aby se Česká republika účastnila Zimních olympijských her 2022 v Číně. Do čela
celého tažení se zapojil především senátor Pavel Fischer. Říká vám něco toto jméno? Neúspěšný
prezidentský kandidát, bývalý spolupracovník a politický sluha Václava Havla. Co se týká jeho
znalostí sportu, jsou mizivé a nicotné. Důvod neúčasti našich sportovců na zimní olympiádě? Podle
senátorů Fischera, Hilšera (zvoleni za pražské obvydy), hraběte Czernina (zvolen za Jičínsko) a
dalších se tak údajně pomstíme Číně za to, že nedodržuje lidská práva.

Když pominu, že se tak zmínění senátoři spíše mstí českým sportovcům a sportovním fanouškům
České republiky. Dovolte mi odbočku jako autora – moje jméno je spojeno především s časopisem
STADION, kde jsem dlouhá léta pracoval a nakonec byl i šéfredaktorem tohoto známého sportovního
časopisu. Dnes již bohužel z ekonomických důvodů alespoň v tištěné formě nevycházejícího. Měl
jsem možnost ve STADIONu učit se sportovní novinařině od Víta Holubce, Roberta Bakaláře či
Jaroslava Kirchnera. Prostě od osobností české sportovní žurnalistiky. Všichni se shodli na tom, že
politika do sportu nepatří. Přesto i tyto ikony sportovního světa připustily, že byly doby, kdy
sportovci měli morální právo vystoupit proti okupaci naší vlasti, jako se stalo symbolicky na Letních
olympijských hrách v Mexiko City roku 1968, kde skvělými výkony dominovali českoslovenští
sportovci a později i manželé – gymnastka Věra Čáslavská a běžec – mílař Josef Odložil. Na to, aby
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mohli vyjádřit svůj postoj, ale na olympiádě museli skutečně být fakticky, nikoliv se na ni dívat z
obrazovek. Tak, jak tomu bylo při olympiádách v Moskvě 1980, kde nestartovali sportovci USA a
některých „západních států“ a na následující letní olympiádě v Los Angeles, kdy zase chyběli ve
startovním poli borci ze SSSR a několika dalších zemí „sovětského bloku“, včetně Československa.
Dodnes atleti Jarmila Kratochvílová, Táňa Kocembová, Imrich Bugár a mnozí další vyčítají naší
diplomacii, že si nemohli dojet pro medaile do USA.

V roce 1984 to například kritizoval i signatář Charty 77 jakýsi kulisák Václav Havel. Oproti tomu
jakýsi mediální magnát Donald Trump přišel s nápadem uspořádat Hry dobré vůle a dostat na
stadióny společně sportovce USA a SSSR. Povedlo se mu to a na dalších olympiádách už startovali
prakticky všechny státy světa, bez ohledu na politické směřování těchto států. Přesně podle ideálů
humanismu, ke kterým se (alespoň slovně) hlásil pán současného senátora Pavla Fischera Václav
Havel. „humanismu“ projevil Václav Havel dost i vůči dětem sportovců, když například udělil
amnestii synovi Věry Čáslavské a Josefa Odložila – studentovi plzeňských práv Martinu Odložilovi –
který zabil vlastního tátu Josefa Odložila, medailistu z olympiády v Tokiu z roku 1964.

Jindy už tolik humanismu Václav Havel neprojevoval. Tedy pokud nepočítáme jeho vyjádření, když z
našich letadel a dalších letadel NATO dopadaly bomby na Bělehrad a dokonce i bělehradskou
nemocnici a Havel k tomu řekl, že se jedná o humanitární bombardování. Proti bombám dopadajícím
na území bývalé Jugoslávie tvrdě v Radě Bezpečnosti OSN vystoupila Čínská lidová Republika. Nyní
sluha kulisáka Havla a jeho „podržtažka“ senátor Pavel Fischer chce, aby bylo zakázáno jet
sportovcům ČR na zimní olympiádu do Číny příští rok. Na názory sportovců, sportovních svazů a
sportovních fanoušků se ani nezeptá. Proč? Protože už dávno ztratil soudnost!

Bavil jsem se s několika sportovci, kteří mě potvrdili, že se účasti na Zimních olympijských hrách v
Číně 2022 nevzdají. I za cenu, že by měli startovat pod vlajkou jiné země. Příště by se sluhové
kulisáků, hrabátka z leknutí a podobní příživníci v našem senátu měli jít alespoň zeptat lidí na jejich
názory a zjistit si, že fotbal se hraje s míčem a lední hokej s toušem (pukem). Olympiáda je svátkem
sportovců, bez ohledu na politiku. Svátkem českých senátorů je asi Den hlupáků, který by se mohl
ustanovit na den 20. května, tehdy se totiž v hlavách některých českých senátorů zrodila ta
myšlenka, aby se sportovci ČR neúčastnili olympiády 2022. I když soudě podle našich senátorů,
někteří z nich by mohli slavit Den hlupáků každý den v kalendáři.
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